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Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan de heer Pascal Smet, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De resultaten en aanbevelingen van het traject relatie tussen jongeren en de 

politie Zuid 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

Na twee jaar loopt het pilootproject “Versterking van de relatie tussen jongeren en politie in de 

politiezone Zuid” ten einde. Het project zag het licht nadat de VGC-jeugdraad een – niet-

wetenschappelijk onderbouwde – steekproef uitvoerde bij zo’n 2.000-tal jongeren. Uit die 

steekproef bleek dat vier op de vijf Brusselse jongeren zich niet veilig voelt bij een contact met 

de politie 

De projectuitvoering gebeurde door JES vzw. JES kreeg als opdracht om een analyse uit te 

voeren aan de hand van ondervragingen en gesprekken met alle stakeholders en een visie uit te 

werken op basis van die analyse. De VGC heeft een faciliterende rol gespeeld en voorzag 

hiervoor 100.000 euro aan JES. Het project kreeg ook financiële ondersteuning van 

Safe.brussels, het Vlaamse departement Cultuur, Jeugd en Media en de gemeente Sint-Gillis. 

Op woensdag 24 mei werden de acties, de resultaten en de aanbevelingen van het project 

voorgesteld. Het collegelid hoopte dat er goede conclusies konden getrokken worden die nadien 

opgenomen kunnen worden in het gewestelijk beleidsplan. Ik blijf, eerlijk gezegd, wat op mijn 

honger zitten wat betreft de resultaten. Het is me niet duidelijk wat er nu veranderd is en wat er 

gaat gebeuren met de resultaten.  

Ik ben ook een beetje teleurgesteld over de acties. Zo werd in Vorst geen overlegplatform tussen 

jeugdwerkers en politie georganiseerd. De reden is dat er geen draagvlak was bij 

jeugdorganisaties. In Anderlecht was er wel overleg maar daar was er dan sprake van een gebrek 

aan effectieve vertegenwoordiging van jeugdorganisaties, terwijl de politie wel actief betrokken 

was. In Sint-Gillis kwam er geen bemiddeling tussen jeugdwerkers en politie maar eerder een 

kennismakingsmoment.  

Daarnaast heb ik toch de indruk dat de bal vooral gelegd wordt bij de politiediensten om de 

relatie tussen hen en jongeren te verbeteren. Zo moet, volgens een aanbeveling die voortvloeide 

uit de analyse- en visiefase van het projecten, “de politie aanvaarden, erkennen en 

communiceren dat er een structureel en institutioneel probleem is” en “moeten ze toegeven dat 

ze fouten maken en verantwoordelijkheid afleggen”. Een aanbeveling die geformuleerd werd 

na de actiefase, stelt dat de agenten vorming zouden moeten krijgen over de “sociale context en 

realiteit maar ook de psychologie en neurologie van (Brusselse) jongeren”.   

 

 

 

 



In dat verband heb ik de volgende vragen: 

1. Waarom was er bij de jeugdorganisaties van Vorst geen draagvlak voor een 

overlegplatform tussen de jeugdwerkers en politie? Waarom was er bij de 

jeugdorganisaties van Anderlecht weinig animo om deel te nemen aan het 

overlegplatform? 

2. Worden die overlegplatforms tussen jeugdwerkers en politie verdergezet?  

3. Wat gaat er nu gebeuren met de resultaten en aanbevelingen? Worden zij opgenomen 

in het gewestelijk veiligheids- en preventieplan? Hoe gebeurt de follow-up?  

4. Wat zijn de meningen van de verschillende stakeholders van het project omtrent de 

resultaten en aanbevelingen van het project?  

5. Hoeveel heeft het project nu uiteindelijk gekost?  

 

Ik dank u alvast voor uw antwoord.  

 

 


